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خبر فوتبال

چرا مجسمه رونالدو 
در گوا جنجال به پا کرد؟

اولین  بار نیســت که نصب مجســمه کریســتیانو  �
رونالدو، ابََر ستاره پرتغالی فوتبال در گوشه و کنار جهان 
ســر و صدا به  پا می کند. این  بار نوبت گوای هند است. 
مایکل لوبو، سر وزیر ایالت گوای هند هنگام رونمایی 
از مجســمه کریس گفت به درخواست جوانان مان و 
به عشــق فوتبال، مجســمه کریس را در پارک نصب 
کردیم تا الهام بخش فوتبالیست های جوان مان باشد 
برای رســیدن به مراحل بالاتر. این همه ماجرا نیست. 
با اینکه ســر وزیر ایالت گوا معتقد است این مجسمه 
الهام بخــش جوانــان فوتبالیســت خواهد بــود؛ اما 
رونمایی از مجسمه رونالدو باعث بروز حساسیت های 
سیاســی و مرور تاریخ اســتعمارگرانه پرتغال در هند 
شده است. گوا در ساحل غربی هند، کوچک ترین ایالت 
این کشور است و به مدت ۴۵۰ سال زیر سایه حکومت 
پرتغال و مســتعمره این کشــور بوده اســت؛ اگرچه 
ایــن ایالت در ســال ۱۹۶۱ با پایان اســتعمار پرتغال، 
آزاد شــده است. در واقع ســابقه سیاسی استعماری 
پرتغــال بعــد از رونمایی از مجســمه رونالدو در گوا 
باعث بروز تنش هایی در فضای مجازی میان کاربران 
هندی شده است. نزهت عثمانی، به عنوان یک معلم 
و عضــو مؤسســه غیردولتی آموزش شــهروندی در 
توییتی نوشــته «رونمایی از مجسمه رونالدو به عنوان 
یک قهرمان و ورزشــکار پرتغالی حساســیت برانگیز 
است». کاربری دیگر توییت کرده «چرا مجسمه ای از 
ستاره های فوتبال هند مثل سونیل چتری و بایچونگ 
بوتیا ســاخته نشده اســت؟». بوتیا کاپیتان سابق تیم 
ملی هند اســت. او به دیوید بکهام هند مشهور بود و 
در سال ۱۹۹۹ موفق شد قراردادی حرفه ای با باشگاه 
بری انگلیس ببندد. یا ســونیل چتری که با ۳۷ ســال 
سن همچنان در ســوپرلیگ هند مشغول بازی است 
و رکــورد ۸۰ گل ملی را ثبت کرده اســت؛ اما کاربران 
دیگر نگاه مثبتــی به ماجرا دارند و معتقدند رونمایی 
از مجسمه رونالدو گامی اساسی برای پیشرفت فوتبال 
هند اســت و در رســیدن تیم ملی این کشور به جام 
جهانی مؤثر خواهد بود. تیم ملی هند یک  بار در سال 
۱۹۵۰ از سوی فیفا برای حضور در جام جهانی دعوت 
شد؛ اما در نهایت به برزیل نرسید؛ چرا که سفر با کشتی 
به برزیل به عنوان میزبان بازی ها بسیار گران بود و البته 
بازیکنان هندی هم عادت نداشتند هنگام بازی کفش 
بپوشــند و معمولا پابرهنه بازی می کردند! اولین بار 
سال ۲۰۱۷ بود که نصب مجسمه رونالدو در فرودگاه 
مادیرا، زادگاهش واکنش های مختلفی را برانگیخت. 

نمره صفر دوست داشتنی برای استقلال
استقلالِ مجیدی

 های کپی تیم استراماچونی
آرمــان صالحی: اســتقلال با پیــروزی در دیدار  �

حســاس و دشــوار مقابل فولاد خوزســتان تحت 
هدایت جواد نکونام، صدرنشــین لیگ بیست و یکم 
تــا پایان هفته دوازدهــم ماند. نکونــام همواره در 
مقاطعــی آلترناتیــو فرهاد مجیدی برای نشســتن 
روی نیمکت اســتقلال بــوده و در فصل جاری هم 
دو بار بیشــتر شکست نخورده بود؛ بنابراین شکست 
شاگردان نکونام دستاورد بزرگی برای فرهاد بود؛ اما 

این تنها دستاورد مجیدی و شاگردانش نیست.
 کپی مجیدی از استراماچونی جواب داده است

استقلال با کسب ۲۸ امتیاز، بالاترین میزان امتیاز 
در تاریخ در لیگ برتر در ۱۲ هفته را به خود اختصاص 
داده است. استقلال مجیدی علاوه بر امتیازآورترین، 
با تنها دو گل خورده تا اینجا، عنوان گل نخورترین تیم 
۱۰ فصل اخیر لیگ برتر را هم به خود اختصاص داده 
است. اهمیت این آمار وقتی بیشتر مشخص می شود 
که بدانیم اســتقلال مجیدی با همان سیستم دفاع 
سه نفره استراماچونی در فصل جاری بازی می کند. 
دفاع ســه نفره ای که ریســک بالایی دارد و دوندگی 
زیادی را از جانــب مدافعان، هافبک ها و مهاجمان 
می طلبد. با وجود ریســک بالای دفاع ســه نفره، دژ 

دفاعی استقلال تا اینجا مستحکم بوده است.
 ستاره ای به نام حسینی

بخش درخور توجهی از کم گل خوردن استقلال 
به عملکرد خیره کننده حســین حسینی باز می گردد. 
حســینی در فصل جاری ۹ بار درون دروازه تیمش 
قرار گرفته که در این تعداد بازی موفق شــده هشت 
بــار دروازه اش را بســته نگــه دارد. او در پنج بازی 
گذشته مقابل پرســپولیس، پیکان،  سپاهان، پدیده و 

فولاد گل نخورده است.
حســینی که به نظر می رسد دوباره به اوج خود 
بازگشــته و ۴۵۰ دقیقه است که گل نخورده، انگیزه  
بالایــی دارد تــا در دیدار مقابل آلومینیوم، با بســته 
نگه داشتن دروازه تیمش، این عدد را به ۵۴۰ دقیقه 
گل نخوردن افزایش دهد. تیم فوتبال آلومینیوم در ۱۲ 
بازی اخیر، ۱۱ گل به ثمر رسانده؛ یعنی آمار میانگین 
کمتر از یک گل در هر دیدار و حســینی این شانس را 

دارد تا مقابل شاگردان خطیبی نیز کلین شیت کند.
 کلکسیونی از رکوردهای خوب

رکورد درخشان دیگر استقلال، شکست ناپذیر بودن 
تا اینجای لیگ بیســت و یکم است. استقلال تنها تیم 
بدون شکست لیگ بیست و یکم است و در بازی های 
دشــوار هــم ثابت کرده کــه در این فصل ســخت 
می بــازد؛ اتفاقی که به کام رقبایی مثل ســپاهان و 
پرســپولیس که به دنبال لغزش صدرنشین هستند، 

شیرین نیست.
 چشم اسفندیار استقلال مجیدی

اما استقلال مجیدی بی نقص هم نبوده و در خلق 
موقعیــت و تمام کنندگی در خط حمله مشــکلاتی 
داشــته اســت. در دیدار مقابل فولاد خوزستان نیز 
گل اســتقلال با یک ضربه شوت از بیرون از محوطه 
جریمه از سوی مهدی مهدی پور به ثمر رسید؛ کاری 
که بعد آن هم خود مهدی پور و هم سایر هافبک ها 
و مهاجمان استقلال سعی کردند آن را انجام دهند 
و شــانس خود را روی شــوت زنی امتحان کنند؛ اما 

ناموفق بودند.
 تفاضل گل درخشان

به طور کلی عملکرد اســتقلال در فاز تهاجمی 
چندان ضعیــف نبوده و عملکرد درخشــان در فاز 
تدافعی نیز مزید بر علت شــده تا استقلال یک آمار 
درخشــان دیگر نیز در این فصل برای خود ثبت کند. 
تفاضل گل اســتقلال اکنون مثبت ۱۵ است و علاوه 
بر اینکه با اختلاف از پرســپولیس و ســپاهان بیشتر 
بوده، یکی از بهترین تفاضل گل های صدرنشینان در 

فصول اخیر در طول ۱۲ هفته است.
 روزهای خوش آبی ها

این آمار به خوبی گویای روزهای خوش استقلال 
در صدر جدول اســت. آبی پوشان بعد از تساوی در 
دربــی، در چهار دیــدار متوالی در لیــگ برتر مقابل 
تیم های پیکان، ســپاهان، پدیــده و فولاد به پیروزی 
رســیده اند. نباختن به پرســپولیس و پیروزی مقابل 
سپاهان، باعث شد که استقلال از شش امتیاز ممکن 
از دیــدار بــا دو رقیب جــدی اش در صــدر جدول، 
چهار امتیاز بگیرد. حاصل ایــن روند خوب، فاصله 
سه امتیازی استقلال صدرنشــین با پرسپولیس رده 

دومی و رقیب سنتی همشهری است.
 صدای پای کاپیتان محبوب

خبر خوب برای اســتقلال شــاید این باشــد که 
وریا غفــوری احتمالا به بازی بــا آلومینیوم خواهد 
رسید. اســتقلال برای پرکردن جای کاپیتان خود در 
جناح راســت کار ســختی دارد و رسیدن او به بازی 
با آلومینیوم، خیال مجیدی را تا حد زیادی از سمت 
راست تیمش راحت خواهد کرد. کوین یامگا نیز که 
پیش از بازی مقابل فولاد سرما خورده بود و مقابل 
این تیم نمایش درخشــانی نداشــت، احتمالا برای 

دیدار با آلومینیوم آماده تر خواهد بود.

برنامه

شنبه ۱۱ دی
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واتفورد – تاتنهام ۱۸:۳۰
کریستال پالاس – وستهام ۲۱:۰۰

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی حوزه ثبتی 
میاندورود 

نظر به دســتور مــواد ۱و۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی وســاختمان های فاقد ســند 
 رسمی مصوب ۱۴۰۰/۹/۲۰ وبرابر رای شماره ۲۲۰۰۳۶۴۶ مورخ ۱۴۰۰/۹/۲۱ هیات سوم کلاسه
 ۱۴۸-۹۹ موضــوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی میانــدرود تصرفات مالکانه 
وبلامعارض متقاضی خانم فاطمه تقی پور اســرمی فرزند حســین نسبت سه دانگ مشاع از 
ششــدانگ یک باب خانه به مســاحت ۲۱۶/۶۸ متر مربع پلاک قســمتی از ۱۲۱۶ فرعی از ۳۴ 
اصلی واقع در اســرم بخش ۴ خریداری بدون واســطه از خانم فاطمه تقی پور اسرمی مالک 
رســمی محرز گردیده اســت .لذا به موجب ماده ۳قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمان های فاقد سند رســمی وماده ۱۳آئین نامه مربوط این اگهی در دونوبت به فاصله 
۱۵ روز از طریق روزنامه محلی کثیرالانتشار در شهرها منتشر ودر روستاها از تاریخ الصاق تادر 
صورتیکه اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین 
آگهی ودر روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به ادره ثبت محل وقوع 
ملک تسلیم ورسید اخذ نمایند معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید وگواهی تقدیم دادخواست به ادره ثبت محل 
تحویــل دهد کــه در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت ودر 
صورتی که در اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد ویا معترض گواهی تقدیم دادخواســت 
به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت المثنی می نماید 

وصدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .م الف ۱۲۴۸۲۲۰ 
تاریخ انتشارنوبت اول :۱۴۰۰/۱۰/۱۱ تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۰/۱۰/۲۵

قدیر یوسفی نیا .رئیس اداره ثبت واسناد واملاک میاندورود 

اگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۹۳۷۸تاریخ ۱۴۰۰/۹/۱۵ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد نیتي 
حوزه ثبت ملک بهشــهر تصرفات مالکانه بلا معــارض متقاضی خانم  آقای 
علی کریمی فرزندســلیمان  در ششــدانگ یک قطعه زمین بــا بنای احداثی  
به مســاحت ۲۳۱/۷۶ متر مربع قســمتی از پلاک ۷۲۵ فرعــی از ۴۹اصلی به 
شــماره کلاسه ۹۹/۵۶واقع در اراضی خلیل شهر بخش ۱۷ ثبت بهشهر محرز 
گردیده است لذا به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۴ روز 
آگهی میشــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشــته باشــد میتوانند از تاریخ انتشــار اولین اگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تســلیم اعتراضی دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
بدیهی اســت در صورت انقضــاء مدت مذکور و عدم وصــول اعتراضی طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد  م الف ۱۲۴۹۹۵۵
تاریخ انتشار نوبت اول  ۱۴۰۰/۱۰/۱۱ تاریخ انتشار نوبت دوم  ۱۴۰۰/۱۰/۲۵

محمد مهدی قلیان.سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک بهشهر

شرق: سیاســتی که فدراســیون دوومیدانی برای اعزام 
ملی پوشــان به مســابقات داخل ســالن قهرمانی آسیا 
تعریف کرده، با اعتراض اهالی این رشــته روبه رو شــده 
اســت. ایــن رقابت ها در حالــی هر دو ســال یک بار در 
فصل زمســتان برگزار می شــود که همیشــه آمار قابل 
توجهی از دوومیدانــی کاران ایرانــی در آن حضور پیدا 
می کردند. مســئولان این فدراســیون اما برای پیکارهای 
۲۰۲۲ قزاقستان، شرایط پیچیده ای را به وجود آورده اند. 
به طوری که در خوش بینانه ترین حالت شــاید پنج نفر را 
در مواد مختلف به این رویــداد اعزام کنند. نارضایتی ها 
بر ســر حدنصاب هایی است که از سوی کمیته های فنی 
به عنــوان رکورد  ورودی مســابقات تعیین کرده اســت. 
رکوردهایی ســخت که در حد مدال قهرمانی آسیاست. 
هاشــم صیامی، رئیــس فدراســیون دوومیدانی دلیل 
این تصمیم را به مشــکلات مالی ربــط می دهد. اینکه 
فدراســیون نمی تواند در مقطعی که بــا بدهی مالیاتی 
مواجه است تیم کاملی را به قزاقستان بفرستد و باید در 
هزینه ها صرفه جویی کند. هرچند تأکید می کند شــورای 
برون مــرزی وزارت ورزش نیــز در اوضــاع بد اقتصادی 
کشــور موافق اعزام های کیفی اســت و تنهــا مجوز ۱۰ 
سهمیه را (هفت ســهمیه مردان، سه سهمیه زنان) به 
آنها داده اســت. اگرچه اعزام ۱۰ ملی پوش در رشته ای 
مثل دوومیدانی که در مســابقات داخل ســالن ۱۴ ماده 
دارد، محدود اســت اما فدراســیونی ها با سیاســتی که 
اتخاذ کرده اند، نمی خواهند حتی همین ۱۰ نفر را هم در 
این رقابت ها شــرکت کنند. به گفته معترضین در نهایت 
داخل سالن قزاقســتان نصیب پنج نفر بیشتر نمی شود. 
همان پنج نفری که کنفدراســیون دوومیدانی آسیا گفته 

هزینه هایشان را می پردازد.
محمدمحســن ربانی، مربــی پرش با نیــزه یکی از 
منتقدان اســت. مهســا میرزا طبیبی و ارشــیا مصدقی 
چهره های مطرح حال حاضر پرش با نیزه کشور هستند 
که زیر نظر ربانی کار می کنند و در دو ســال اخیر رشــد 
درخورتوجهی در رکوردهایشــان داشــتند. او در این باره 
به «شــرق» می گوید: «فدراســیون مثل اعزام های قبلی 
می تواند اسپانسر بگیرد. اینکه بخواهیم ورزشکار کمتری 
ببریم، اصلا بهانه خوبی نیســت. رکوردهای امســال با 
دوره های قبل هیچ همگونی ای ندارد. بچه های ما الان 
بایــد رکوردهای مدال آوران دو ســال پیــش را به عنوان 
ورودی بگیرنــد. میرزاطبیبی رکوردش چهار متر و ســه 
سانتی متر است اما باید در انتخابی چهار متر و ۳۰ سانتی 
متر بپرد تا ورودی بگیرد. نــگاه دوومیدانی ما به بانوان 
همیشــه حمایتی بوده. ما به جز لیلا رجبی که در پرتاب 
وزنه اســتثنا بــود و مدال گرفت، نتوانســتیم تا به امروز 

حرفی برای گفتن داشــته باشــیم. نباید این فرصت را از 
دختران بگیریم. جالب اینجاســت که چین از شرکت در 
مســابقات انصراف داده و با این شرایط باید حدنصاب ها 
بازبینی شــود. چراکه چینی ها در اکثر مــواد نفرات اول 
و دوم هســتند و با غیبتشــان فرصت مــدال آوری برای 
نفرات دیگر ایجاد می شود. فدراسیون عملا با این اتفاق 
می خواهد نفرات مد نظر خودش را اعزام کند. در نهایت 
هم فکر می کنم فرصت نصیب پنج، شــش نفر بیشــتر 
نشود. کنفدراسیون دوومیدانی آسیا به ایران اعلام کرده 
با توجه به نــگاه حمایتی اش به فدراســیون های ملی 
هزینــه اعزام پنج نفر به قزاقســتان را می دهد. به نظرم 

فدراسیون نفرات منتخب را به این شیوه اعزام می کند».
حســین شــایان، عضــو کمیته فنــی پرش هــا که 
رکوردهای مواد پرش را مشــخص کرده نیز تأیید می کند 
که حدنصاب ها خیلی سخت گیرانه است: «سیاست های 
فدراســیون مــا را مجبور کرد که ایــن رکوردها را تعیین 
کنیم. به عقیده من رکوردها خیلی دشوار است. خود من 
شاگرد دارم و در مسابقه انتخابی هم شرکت می کنم اما 
نه با نیت ورودی گرفتن. بچه ها الان در فصل بدن سازی 
هســتند و با یک مسابقه نمی شود به این رکوردها رسید. 
حداقل باید سه، چهار مسابقه را در شرایط ایدئال پشت 
ســر بگذارند تا به این حدنصاب ها برســند شاید اگر در 
شــرایط دیگری قرار داشــتیم، می شــد به این رکوردها 
رسید. بچه ها الان در فصل بدن سازی هستند و به خاطر 
بازی های المپیک، بدن سازی شــان دیر شروع شد. برای 
همین است که نتوانستیم از ابتدای فصل سرما مسابقه 
ســالنی برگزار کنیم تا به بهبود رکوردهای شــان کمک 
شود. البته این را هم باید بگویم که مشکلات فدراسیون 

در بحث اعزام به رقابت های داخل ســالن آســیا، فقط 
کمبود منابع مالی نیســت. شورای برون مرزی هم گفته 
باید اعزام ها کیفی باشــد. اعزام کیفی هم یعنی مدال و 

مدال گرفتن هم رکوردی بالا می خواهد».
میلاد ســیار نفر برتر ۶۰ متر با مانع پســران نیز ادامه 
می دهد: «رکورد من هفت ثانیه و ۸۲ صدم ثانیه اســت 
امــا ورودی را هفت ثانیه و ۷۰ صدم ثانیه تعیین کردند. 
جالب اینجاســت که ورودی جهانی شــش صدم ثانیه 
از آن کمتر اســت. با این رکوردهایی کــه تعیین کردند، 
می خواهند افراد دلخواه خودشان را ببرند. فدراسیون با 
این شرایط همه ورزشــکاران را مقابل هم قرار می دهد. 
من بشــخصه شــانس خودم را بــرای گرفتــن ورودی 
داخل سالن صفر می بینم. فدراسیون کاراته هفته پیش 
نزدیک به صــد نفر را به قزاقســتان بــرد. می خواهیم 
بدانیم فرق فدراســیون ما با آنها چیست؟ اوضاع مالی 
همه فدراســیون ها الان به یک شــکل است. فدراسیون 
اگر در زمینــه اسپانســرینگ قوی عمل  کنــد، می تواند 
همه هزینه های اعزام بــه این بازی ها را تأمین کند. مگر 
قزاقستان کجاست که نشود هزینه بلیت آن را تهیه کرد. 
دوومیدانی پرمدال ترین رشــته ورزشی در دنیا به حساب 
می آید. در ایران این همه ورزشــکار دختر و پســر در ۲۴ 
ماده فعالیت می کنند؛ اما ســرجمع می خواهند پنج نفر 
را به مسابقات ببرند. متأســفانه ما به خاطر کرونا زمان 
زیادی را از دست دادیم و نتوانستیم در مسابقات بیشتری 
شــرکت کنیم. این همه عقب افتادگی را نمی توان با یک 
مســابقه جبران کرد و با شــرکت در یک مرحله مسابقه 
انتخابی به این رکوردهای ســخت رسید. البته از زمانی 
که تیم جدید به فدراســیون دوومیدانی آمده، تغییرات 

مثبتی ایجاد شــده؛ اما انتظار ما این اســت که در بحث 
اعزام ها قدری کارشناســانه تر عمل کنند که ورزشکاران 
ضرر نکنند. این برخوردها باعث می شود که ملی پوشان 

فقط با هم زاویه پیدا کنند».
اما در برخی مــواد مثل پرتاب وزنه رکوردها منطقی 
به نظر می رســد. شــاهین مهردلان نفر اول پرتاب وزنه 
کشور، یکی از ملی پوشانی اســت که به احتمال فراوان 
حضورش در رقابت های دوومیدانی داخل ســالن ۲۰۲۲ 
قطعی است؛ چرا که او امسال توانسته به رکورد ۱۹ متر و 
۷۰ ســانتی متر دســت پیدا کند. باوجود این مهردلان نیز 
معتقد اســت که فدراســیون دوومیدانی ســخت گیری 
زیادی در زمینه ورودی این رقابت ها به خرج داده است. 
او به «شــرق» می گوید: «مسئولان فدراسیون رکوردها را 
با دوومیدانــی روز دنیا مطابقت داده اند که این رکوردها 
را تعییــن کرده اند. باوجود این به نظر من رکوردها خیلی 
بالاســت و بچه ها شرایط دشــواری برای رسیدن به آن 
دارند. در پرتاب وزنه وضعیت متفاوت اســت. به خاطر 
اینکه پرتاب وزنه ایران بهترین عملکرد را در سطح آسیا 
دارد. کلا ایران تنها کشــوری اســت که در آســیا پرتاب 
وزنه اش خوب اســت و نفرات مدعی زیاد دارد. ما الان 
ســه نفر هستیم که همگی توانســتیم بالای ۱۹متر و ۷۰ 
ســانتی متر که ورودی داخل سالن اســت، پرتاب کنیم. 
به  همین خاطر اســت که رکوردهای مان منطقی به نظر 
می آید؛ اما در شرایط معمول اگر بخواهیم قضاوت کنیم، 
باید بگویم رکوردها خیلی بالاست. ورودی مسابقات دو 
ســال پیش در پرتاب وزنه ۱۸ متر و ۹۰ سانتی متر بود که 

خود من ۱۹ متر و ۵۰ سانتی متر پرتاب کردم».
فدراسیون دوومیدانی در حالی معتقد است به دلیل 
مشــکلات مالی و گرانی ارز نمی توانــد تیم کاملی را به 
آسیا بفرســتند که اخیرا کاروانی عریض و طویل را به دو 
تورنمنت کم اعتبار ترکیه و ازبکستان اعزام کرده بود. حال 
ســؤال اینجاست چطور برای این رقابت ها که همواره از 
سطح بالاتری برخوردار اســت، سیاستش را تغییر داده 
اســت؟ گفته می شــود فرزانه فصیحی، حســن تفتیان، 
ریحانه مبینی و پرتابگران وزنه، نفرات منتخب فدراسیون 
دوومیدانی برای حضور در مســابقات قزاقستان هستند. 
کنفدراســیون دوومیدانی آسیا اعلام کرده که هزینه پنج 

ملی پوش ایرانی در این رقابت ها را تقبل می کند.
نکتــه جالــب توجه دربــاره حواشــی مســابقات 
دوومیدانی داخل ســالن آسیا اینجاســت که فدراسیون 
دوومیدانــی درمــورد فرزانه فصیحی و حســن تفتیان 
تخفیف قائل شــده و به دلیل اینکه سال گذشته ورودی 
مسابقات جهانی داخل سالن را به دست آورده اند، آنها 

را از شرکت در انتخابی معاف کرده است.

بهنام موذن: محمود میرنوری، دبیر ســابق فدراســیون 
کوهنوردی و صعودهای ورزشی جمهوری اسلامی ایران 
از سال ۹۲ مسئول کمیته آموزش فدراسیون بود و از سال 
۹۴ به عنوان دبیر در فدراســیون مشغول به کار بود و در 
پایان ســال ۹۸ از این سمت استعفا داد. اکنون به بهانه 
مجمع روز یکشنبه و انتخاب رئیس جدید با او به گفت وگو 

نشستیم.

 ازجزئیــات برنامــه ای که برای هشــت ســال  �
فدراسیون ریخته بودید بگویید...

زمانــی که از فدراســیون بیرون آمدم بــه قدری از 
کوهنوردی و تشــکیلات آن دلسرد شده بودم که حتی 
میل به کوهنــوردی در آخر هفته هم نداشــتم. همه 
ســعی ما بر آن بود که ســاختار منظمی برای آموزش 
فدراســیون به وجود بیاوریم؛ به طوری که ورزشــکار با 
وارد شــدن به پورتال خود همــه مراحل اداری که لازم 
است را بتواند بشــخصه انجام دهد. با ساختن پورتال 
و عضوگیــری مدون برای فدراســیون درآمــد پایداری 
به وجود آمد که برای دیگر هزینه های فدراســیون هم 
مفید اســت. به طوری که در کشــورهای پیشرفته دیگر 
چنین کاری در حال انجام اســت، مثلا در کشور آلمان 
عضوگیری مشــابهی هســت که بیــش از یک میلیون 
عضــو دارد. حق عضویتی که این تعداد اعضا پرداخت 

می کنند، یکی از مهم ترین درآمدهای این ارگان است.
 چه مقدار از هدف تشکیل پورتال محقق شد؟ �

امکاناتــی که الان پورتال در اختیــار کوهنوردان قرار 
می دهد، محدود به صدور حکم و مراحل اداری اجرای 
کلاس ها شده ولی نگاه ما بسیار وسیع تر بود. این پورتال 
قــرار بود به پایــگاه اطلاعات جامع کوهنــوردان تبدیل 
شود که هم می توانســت مرجع باشد هم منبعی برای 
راســتی آزمایی صعودهای انجام شده. از اهداف دیگری 
که در فدراســیون محقق نشــد، می شود اشــاره کرد به 
تشــکیل اتحادیه ای برای حمایت از مربیان. این اتحادیه 
قــرار بود با هدف دفاع از حقوق مربیان، بیمه و حمایت 
مالی از آنها تشکیل شود. بنا داشتیم اپلیکیشنی تشکیل 
دهیم که یک کوهنورد با عضو شــدن در پورتال از امکان 
استفاده از آن بهره بگیرد، یکی از امکانات این اپلیکیشن 
مشــخص بودن موقعیــت جغرافیایی کوهنــورد روی 
نقشــه برای تیم امــداد بود. اگر دچار حادثه  می شــد و 
در آن نقطه تقاضای امــداد می کرد تیم امداد به راحتی 
می توانســت مصدوم را پیدا کند. یکی دیگر از اهداف ما 
که محقق نشد تشکیل کمیته ای با عنوان بازاریابی بود. 
همان طور که می دانید کوهنوردی در همه شاخه هایش 
بسیار ورزش پر هزینه ای است. تأمین این هزینه برای همه 

ورزشکاران به راحتی مقدور نیست.
 در مــورد مدیریت مالــی فدراســیون نظرتان  �

چیست؟
فدراسیون کوهنوردی با هزینه های بسیار زیاد و منابع 
بســیار محدود مواجه است به طوری که مدیریت کردن 

آن کار ســاده ای نیست. هزینه اعزام تیم برای مسابقات 
بین المللی ســنگ نوردی، یخ نوردی هیمالیا ارقام بسیار 
زیادی اســت که مقدار بســیار کمی از آن توسط وزارت 
ورزش تأمین می شود. حال مدیریت این منابع کم ممکن 
است از بیرون شبهه هایی را به وجود بیاورد. فدراسیون 
در مجمع شــرح کامل هزینه ها و درآمدها را به اعضای 
مجمــع ارائه می کنــد ولی برای همه کوهنــوردان این 
روشــن نیســت. یکی از راه هایی که می تواند کمک کند 
تا اعتبار ازدســت رفته فدراسیون نزد کوهنوردان دوباره 
بازگردد، شفاف ســازی کامل این امر اســت. فدراسیون 
کوهنوردی اصولا ارگانی با ریخت وپاش زیاد نیســت و 

پول نامشخصی هم از آن خارج نمی شود.
 چشــم انداز شــما برای دوره جدید فدراسیون  �

چیست؟
امیدوارم روز یکشنبه مجمع رأی آگاهانه ای بدهد، 
افراد زیادی را با اســتعدادهای فوق العــاده مدیریتی 
ســراغ دارم کــه برای چنیــن انتخاباتــی وارد صحنه 
نشدند، برای پیشــرفت نیاز به تغییر داریم این تغییر را 
جوانان با ایده های جدیــد و خلاقیت می توانند انجام 
دهنــد. قطعا مدیریت جدید فدراســیون بــرای تغییر 
باید جســارت داشــته باشــد و بهای آن را بپردازد. در 
علم امروز دنیا بزرگ ترین ســرمایه یک مجموعه منابع 
مالی و مادی نیســت بلکه مهم ترین دارایی یک ارگان 
نیروی انسانی اســت که آن ســازمان تربیــت کرده. در 
فدراسیون های گذشته این نیروی انسانی کمتر ساخته  
 شــده و امیدوارم فدراسیون بعدی از نیروی جوانی که 
در بیرون از این مجموعه هستند استفاده کند، نیروهای 
خوش فکــری که باید فضــای کار به آنها داده  شــود. 
نیروی انسانی خســته حاضر در فدراسیون که همگی 
اســتادان و دوستان بنده هســتند، باید جای خود را به 
نیروی جدید بدهند. آنها هم می توانند در کنارشــان به 

عنوان مشاور حضور داشته باشند.
 به عملکرد فدراسیون در این سال ها چگونه امتیاز  �

می دهید؟
با تمام صحبت هایی که شــد بــدون درنظرگرفتن 
حادثــه پل خواب امتیاز ۶۰ تــا ۷۰ از صد را به مدیریتی 
که این سال ها بود می دهم. عملکرد فدراسیون فارغ از 
انتقاداتی که می شــود نقاط روشن بسیاری داشته ولی 
در مورد فــوت مرتضی نادی کــه در آزمون مربیگری 
اتفاق افتاد، عملکرد فدراسیون نقطه تاریکی بود و باید 
عملکرد بهتری می داشــت. کمیته آموزش فدراسیون 
همه توان خود را اســتفاده می کند برای آموزش دادن 
ایمنی و کم شــدن حادثه به خصوص حوادث منجر به 
فوت که در خود دوره این اتفاق افتاد. خود این اتفاق و 
نحوه برخورد بعد از آن بحث بســیار مفصلی است که 
از حوصله اینجا خارج اســت. در نهایت به نظر من اگر 
آقــای زارعی از بیرون از سیســتم عملکرد خود را نگاه 
کند، می توانــد بهتر آن را تحلیل کند و مشــکلات این 

سیستم را ببیند.

زمانى براى خانه تکانى در فدراسیون کوهنوردى

انتخابی فرمالیته دوومیدانی کاران برای داخل سالن آسیا
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